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اعتماد

اين روزنامه حامی دولت گزارش داد: از امروز طرح صد     ور كارت هاي جد     يد      
اعتباري با سه سقف تسهيلاتي ١٠، ٣٠ و ٥٠ ميليون تومان وارد      فاز اجرا شد     . 
اين اقد     ام د     ر حوزه سياست هاي پولي د     ر ذات خود      قصد      د     ارد      تسهيلات خرد      
مانند      وام جعاله، وام خريد      خود     رو و وام كالاهاي اساسي را د     ر قالب اعطاي كارت 
اعتباري خريد      تجميع كند     . اما عد     م پيش بيني برنامه لازم براي رفع چالش هاي 
اين تصميم پولي، شكل گيري د     وباره بازار سياه وام فروشي را محتمل مي  كند     . 
هنوز خاطره فاكتورفروشي ها د     ر خصوص تسهيلات كالاهاي اساسي و خود     رو 
از ذهن نرفته است. فاكتورهاي جعلي كه يا به واسطه آشنايي تسهيلات گيرند     ه 
با فروشند     ه كالا يا با تباني پرد     اخت د     رصد     ي از وام اخذ شد     ه به فروشند     ه كالا، 
صاد     ر مي شد      و به خيال رونق خريد      و فروش كالا و به حركت د     رآمد     ن گرد     ش 
مالي د     ر بخش توليد      و اقتصاد      كشور، سر از بخش هاي سود     اگرانه د     رمي آورد     . 
امروز نيز با توجه به ســقف ٥٠ ميليون توماني اين تســهيلات، انگيزه براي 
تبد     يل اعتبارات به وجه نقد      و صرف آن د     ر بازار غيرمتشــكل پولي بالاتر نيز 
مي رود      و اين د     ر شــرايطي اســت كه هنوز سياستگذاران پولي تد     بيري براي 
اين حواشي تصميم شان نيند     يشيد     ه اند     . صرف نظر از احتمال ايجاد      بازار سياه 
و به مقصد      نرســيد     ن اين طرح، موضوع چگونگي تامين اعتبارات مورد      نياز 
و پاســخگويي به خيل عظيمي از تقاضا براي اين كارت ها نيز مطرح اســت. 
تجربه اي كه د     ر طرح صد     ور كارت هاي اعتباري خريد      كالاي ايراني د     ر ســال 
گذشــته و كاهش سقف اعتبار اين كارت ها و ريزش شد     يد      جامعه هد     ف آن 

اين واقعيت را نشان مي د     هد     .
مديراننجومیمشغولکارند!

وطنامروز
 وطن امروز نوشــت: هفته گذشــته فيش حقوقی و چک های پرداخت 
شده چند مدير بيمه دولتی تعاون منتشر شد تا ثابت شود دولت همتی برای 
برخورد با مديران نجومی ندارد. طبق اســنادی كه به »وطن  امروز« رسيده، 
مبالغ نامتعارف و عجيب و غريب به مديران بيمه تعاون كه زيرمجموعه وزارت 
كار و تعاون محســوب می شود، پرداخت شده اســت. به عنوان مثال فرهاد 
شهركی، نايب رئيس بيمه تعاون در 6 شهريور امسال- يعنی ايامی كه هنوز 
بحث فيش های نجومی داغ بود و به نتيجه نرســيده بود - بابت مابه التفاوت 
اضافه كاری و كارانه طبق مصوبه هيئت  مديره بيش از 6٥ ميليون تومان دريافت 
كرده است! جالب اينكه وی بيش از يک ميليارد و 8٠٠ ميليون تومان چک 
برگشتی دارد و مشخص نيست چرا هنوز وی می تواند با وجود چک برگشتی 
و بدحســابی همچنان تراكنش مالی در اين سطح داشته باشد. اين در حالی 
است كه طبق مصوبه جديد اعضای هيات مديره نمی توانند درباره دستمزد و 
حقوق خود تصميم گيری كنند اما هيئت  مديره بيمه تعاون در شهريور امسال 
و بعــد از جنجال های فيش های نجومی باز هم دريافتی های عجيب و غريب 
داشــته است. جالب تر اينكه اضافه كاری6  ماه اول سال 2٥ روز قبل از پايان 
6 ماه اول ســال پرداخت شده و معلوم نيست هيئت  مديره بيمه تعاون چه 
مصوبه ای و با چه انگيزه ای منتشر كرده است! همچنين طبق اسنادی كه در 
»وطن  امروز« موجود است نايب  رئيس بيمه تعاون در تيرماه امسال هم يک 
دريافتی عجيب و غريب ديگر داشــته  و آن دريافت حقوق 6 ماهه دوم سال 
١٣9٣ بوده است. يعنی آقای شهركی حقوق ٥7 ميليون تومانی 6 ماهه سال 
١٣9٣ را 2 سال بعد دريافت كرده است و معلوم نيست اين دريافتی هم قانونی 
است يا خير. نايب رئيس بيمه تعاون طی ماه تير و شهريور به بهانه هايی كه 

گفته شد جمعا بيش از ١2٣ ميليون تومان دريافت كرده  است!
همچنيــن نظام آبادی، رئيس هيئت  مديره بيمــه تعاون نيز بابت آنچه 
مابه التفاوت اضافه كاری  و كارانه 6 ماه اول ســال ١٣9٥ عنوان شــده در 9 
شهريور ١٣9٥ بيش از 77 ميليون تومان دريافتی داشته است! نجفی، عضو 
ديگر هيئت  مديره اين بيمه نيز بيش از 7٣ ميليون تومان در ١٠ شــهريور 

دريافتی داشته است.
 اين دريافتی های نجومی در سايه سكوت بيمه مركزی و وزارت كار اتفاق 
افتاده و بايد وزارت كار اين دريافتی ها را مورد بررسی قرار دهد تا اگر تخلفی 
صورت گرفته با آن برخورد شود. به نظر می رسد عدم برخورد با همه مديران 
نجومی- كه دولت مدعی است فقط ٣ درصد مديران را شامل می شود- ضربه 
بزرگی به اعتماد مردم بزند اما دولتی ها تاكنون برای مقابله با مديران نجومی 
عملكرد خاصی نداشته اند. دريافتی های عجيب و غريب در بيمه تعاون نشان 

می دهد مديران نجومی همچنان در حاشيه امن به سر می برند.
سرويسگمركبهقاچاقچيان!

جوان
جــوان هم خبــر داد: در يک رســوايي بــزرگ 9 كانتينــر قاچاق در 
دل گمرك پرماجراي »شــهيد رجايي« در حالي كشــف شــده اســت كه 
ايــن كالاهــا مهر ترخيص خورده و آمــاده ورود به كشــور بوده اند، در اين 
بين وقت آن رســيده اســت كه كرباســيان رئيس كل گمرك ايران سهم 
 گمــركات در ورود ١6ميليارد دلار كالاي قاچاق به ايران را مشــخص كند. 
كشــف كالاي قاچاق در گمركات از اين حيث قابل اهميت است كه معمولاً 
گمركات مبادي رسمي ورود كالا به كشور به شمار مي آيد اما گويا گمركات 
علاوه بر ارائه خدمات به بازرگانان و تاجران قانوني كالا به قاچاقچيان كالا و ارز 
نيز خدمات مي دهند زيرا در غير اين صورت نبايد كالاي قاچاقي در گمركات 
پرماجراي شهيد رجايي كشف شود كه تازه اين كانتينرها براي ورود به ايران 
نيــز مهر ترخيص خورده بودند و اگر نيروي انتظامي پيش دســتي نمي كرد 

اين كالا ها تحت عنوان كالاي وارداتي به شكل قانوني وارد ايران مي شدند.

اقتصاددرآینهرسانهها

نايــبرئيسکميســيون
اقتصادیمجلسشورایاسلامی
از950 با14نفر گفت:برخورد
نجومی فيشحقوقی که نفری

داشتندانجامشدهاست.
به گزارش خبرگزاری تســنيم، 
حجت الاسلام ناصر موسوی لارگانی 
دربــاره اقدامــات و برنامه مجلس 
موضوع  درباره  اســلامی  شــورای 
داشــت:  اظهار  نجومی  حقوق های 
موضــوع حقوق هــای نجومی يكی 
از مســائل مهمی كه در ١٠٠ روز 
گذشته در صدر اخبارها قرار داشت 
و وزير اقتصاد در جلسه كميسيون 

تلفيق در اين باره گفت كه نخستين 
كسی كه حقوق های نجومی را تذكر 

داد نماينده فلاورجان بود.
وی افــزود: حــدود دو ســال 
پيش اطــلاع پيدا كــردم در يكی 
از شــركت های بيمه ای، مديرعامل 
و اعضــاء هيئت مديــره، وام های 
٥٠٠ميليــون تومانی با صفر درصد 
سود دريافت كردند، من در آن زمان، 
از وزير اقتصاد سؤال كردم و پس از 
ارائه اســناد و مدارك وزير مربوطه 
پذيرفت اما مسئولان و بزرگان اجازه 
طرح سؤال در صحن علنی مجلس 
شورای اسلامی را به واسطه شرايط 

جامعه ندادند.
نماينــده مــردم فلاورجان در 
مجلس شورای اســلامی گفت: به 
دليل اينكه با اين حقوق ها برخورد 
لازم صورت نگرفت، در ادامه تعداد 

زيادی از اين فرصت استفاده كرده 
و بيش از 9٥٠ نفر از حقوق نجومی 
استفاده كرده اند كه تنها با ١٣ يا ١4 

نفر از اين افراد برخورد شد.
وی ادامــه داد: رئيس مجلس 
اســلامی، كميسيون اصل  شورای 
9٠، مركز پژوهش ها و كميســيون 
اقتصادی را مأمور به پيگيری موضوع 
فيش های نجومی كردند و تعدادی 
از نمايندگان مجلس از وزرا در اين 
باره سؤال كردند و پس از تعطيلات 
تابستانی مجلس، بررسی اين موضوع 
در دستور كار كميسيون اقتصادی و 

صحن علنی قرار می گيرد.

لارگانی  موسوی  حجت الاسلام 
بيان كرد: عــده ای تلاش می كنند 
تــا فيش های حقوقی را مشــمول 
مــرور زمان كنند تــا اين موضوع، 
جزء مســائل فراموش شــده قرار 
بگيرد در صورتــی كه مقام معظم 
رهبری خواسته اند كه با افراد خاطی 
برخورد شود و پول ها به بيت المال 

برگردانده شود.
اين نماينده مجلس اضافه كرد: 
متأسفانه برخی از افراد پشت موضوع 
كالای قاچاق هستند كه سبب شده 
برخــورد لازم با افــراد وارد كننده 
صورت نگيرد چــرا كه قاچاق كالا 

درآمدهای زيادی بــرای اين افراد 
دارد.

وی با اشاره به تأكيد رهبرانقلاب 
مبنی بر عدم استفاده دولت از كالای 
خارجی كه مشابه آن در كشور توليد 
می شــود، گفت: نزديک به دو سال 
اســت كه ذوب آهن اصفهان اعلام 
كرده كه ريل مورد نياز راه آهن كشور 
را می تواند توليد كند اما وزارت راه 
و شهرســازی، قرارداد بزرگی برای 
واردات ريل با يكی از كشورها بسته 
است و اين موضوع به معنای ضربه 
زدن به توليد داخل و محقق نشدن 

اقتصاد مقاومتی است.

نايبرئيسکميسيوناقتصادیمجلس:

فقط با 14 نفر از 950 مدیر نجومی برخورد شده است

عضوکميسيونصنايعمجلس
گفت:هدفدولتاصلاارســال
برنامهششــمنبــودهوبهقول
مورد که بوده احکامی خودشان
نيازبرنامهبودهاندبنابراينجامع

نيست.
حميدرضا فولادگر در گفت وگو با 
فارس در خصوص احكام لايحه برنامه 
ششــم اظهار داشــت: اين برنامه را 
دولت در مجلس قبل هم داده بود. در 
مجلس بحث بود كه اين برنامه نيست 
و جامعيت يک برنامه را ندارد. دولت 
هم اظهار كرد كه برنامه و ســندهای 
بالادست، اســناد پشتيبان، جداول و 
ارقــام را در اختيار داريم و چيزی كه 
ما از مجلــس می خواهيم مجوزهايی 

برای اجرای آن است.
ادامه داد:  نماينده مجلــس  اين 
ما معتقــد بوديم كه به چنين چيزی 
نمی توان عنوان برنامه اطلاق كرد بلكه 

يک لايحه عادی است كه حاوی بعضی 
احكام قانونی و مجوزهاست.

فولادگر اضافه كــرد: در مجلس 
دوره قبل خود مجلس در كميسيون 
تلفيــق دوره نهــم بعضــی از احكام 
سياســت های كلی و بعضی جداول و 
ارقام از اسناد پشتيبان را به آن اضافه 
كرد ولی فرصت رســيدگی در صحن 
علنی مجلس نهم را پيدا نكرد، چنانكه 
در كميسيون تصويب شد اما در صحن 

علنی بررسی نشد.
وی افزود: اين بار دولت به همان 
احكام ٣١ ماده ای قبلی ســه يا چهار 
مــاده اضافه كرده و بعضــی اعداد و 
ارقام و رويكردها را در حد سه يا چهار 
ماده افزوده است و باز هم اسم لايحه 
تقديمی را احكام مورد نياز گذاشــته 
اســت كه باز هم آن جامعيت برنامه 

را ندارد.
عضو كميسيون صنايع و معادن 

بيان داشــت: در بخش های مختلف 
اقتصاد كلان، اقتصاد خرد و بخش های 
ديگر اقتصاد مانند صنعت و تجارت، 
انرژی، نفت، عمران، كشاورزی و امثال 
آن، بعضی احكام وجود دارد كه به نظر 
می رســد بايد در قالب سياست های 
كلی برنامه ششــم كه 8٠ بند است 
و سياســت های اقتصاد مقاومتی كه 

24 بند است دربيايد؛ اين كاری است 
كه كميسيون تلفيق بايد انجام دهد 
و الان هم در شروع كار تلفيق چنين 
برنامه ای در دستور كار آن قرار دارد 
كــه فرايند اين كار تــا اواخر مهرماه 

زمان می برد.
فولادگر تصريح كرد: پس بنابراين 
برنامه كاری مجلس اين است كه احكام 

را به برنامه تبديل كند و بعضی احكام و 
جداول را به آن اضافه كند تا جامع تر 
شــود و بشــود آن را به عنوان برنامه 
تلقی كــرد. به هر صورت چون هدف 
دولت اصلا ارسال برنامه نبوده و به قول 
خودشــان احكامی بوده كه مورد نياز 
برنامه بوده اند، بنابراين جامع نيست با 
توجه به اينكه مهم ترين ويژگی برنامه 
جامع بودن آن است، ما بايد اين لايحه 
را به يک برنامه جامع كه هم در بخش 
اقتصــادی و هم در بخش اجتماعی و 
هم در بخش فرهنگی و هم در بخش 
سياسی، امنيتی و نظامی دفاعی كامل 

باشد، تبديل كنيم.
وی در پاســخ به اينكــه پس از 
انقلاب ٥ برنامه توسعه ای در كشور اجرا 
شده است و اين برنامه ها به چه ميزان 
به اهداف خود دست يافته است، گفت: 
هيچ وقت و هيچ موقع هيچ برنامه ای 
به اهداف مورد نظرش نرسيد چنانكه 

در هر برنامه ای بخشی از اهداف محقق 
شد و خيلی از اهداف هم محقق نشد 
تا به برنامه پنجم رسيديم كه مصادف 
بود با شدت گرفتن تحريم ها و مسائل 
مديريتی و ساختاری در كنار نوسانات 
شديد اقتصادی و ركود بی سابقه ای كه 
تا الان ادامه دارد به بسياری از اهداف 
برنامه پنجم نرسيديم چنانكه شايد در 
طول پنج برنامه گذشته برنامه پنجم از 
لحاظ درصدهای تحقق اهداف كم تر از 

همه بوده است.
اين نماينــده مجلس در رابطه با 
علل عدم دستيابی به اهداف گفت: اين 
هم بايد آسيب شناسی شود و بالاخره 
برنامه به شــكلی نوشته شود كه اولا 
قابل اجرا باشــد و ثانيا يک شــروع و 
پايان داشته باشد و دقت شود كه در 
چه حد قابليت دستيابی به اهداف آن 
وجود دارد تا اينكه در طول ٥ ســال 
برنامه به طور متوسط قابل اجرا باشد.

مديرانپنجاتحاديهصنفیضمنمخالفتباخروجفروشمحصولات
پتروشيمیازبورسکالاازرئيسجمهورخواستندبهاينمسئلهخاتمه

دهد.
مديران پنج اتحاديه صنفی در گفت وگو با ايسنا از رئيس جمهور خواستند 

به بحث خروج محصولات پتروشيمی از بورس كالا پايان دهد.
عليمردان شيبانی نائب رئيس انجمن صنايع نساجی گفت: ما به اندازه كافی 
لطمه خورده ايم و از بازار ســياه و دلالان در امان نبوده ايم. به قطعيت می گويم 
انجمن صنايع نساجی با خروج مواد پتروشيمی از بورس كالا مخالف است چرا 
كه چيزی جز فساد و تباهی ندارد. خروج از بورس كالا منجر به عدم كنترل در 

تمام زوايای عرضه و تقاضا خواهد شد.
وی خطاب به رئيس جمهور گفت: نگذاريد تجربه ای كه نتيجه اش جز دلالی 

و فساد نيست دامن اقتصاد را بگيرد.

همچنين هوشنگ پارسا عضو انجمن صنايع همگن پلاستيک درباره خروج 
محصولات پتروشيمی از بورس كالا گفت: وزير صنعت خواهان اين موضوع است 
كه به ضرر صنايع پايين دســتی خواهد بود. اين خروج، توليدكننده ها را زمين 

می زند و پول به دست واسطه ها می افتد.
وی خطاب به رئيس جمهور اظهار كرد: با خروج محصولات پتروشيمی از 

بورس كالا، ظلم بزرگی در حق پايين دستی ها می شود.
در همين حال محمدرضا مونسان نائب رئيس هيئت مديره صنايع همگن 
پلاســتيک نيز تأكيد كرد: صنايع همگن پلاســتيک مخالــف خروج كالاهای 
پتروشيمی از بورس كالاست بورس دارای ضوابطی مشخص و شفافيت قيمتی 
اســت. چنانچه اين محصولات از بورس خارج شود تعيين قيمت توسط دلالان 
صورت می گيرد. وی خطاب به رئيس جمهور گفت: صحبتی برای گفتن ندارم.
نصرالله رضازاده رئيس اتحاديه تعاونی های صنعت پلاستيک نيز درباره خروج 

محصولات پتروشــيمی از بورس كالا گفت: با خروج محصولات پتروشيمی از 
بورس كالا، هيچگونه نظارت نظام مند بر قيمت ها نخواهد بود و اين موضوع به 

مصلحت صنايع پايين دستی نيست.
وی خطاب به رئيس جمهور تصريح كرد: خروج مواد پتروشــيمی از بورس 
كالا در دراز مدت تبعاتی همچون بيكاری، عدم توليد و رشــد بی رويه قيمت ها 

را به دنبال خواهد داشت.
عباسعلی متوسليان؛ رئيس هيئت مديره انجمن توليدكنندگان لوله و اتصالات 
پی وی سی نيز درباره خروج محصولات پتروشيمی از بورس كالا گفت: با خروج 
از بورس كالا قطعاً اتفاق خوبی نخواهد افتاد و دچار عدم تمركز و انواع و اقسام 
عملكردها از طرف شركت های پتروشيمی می شويم. خروج عرضه پتروشيمی ها 
از بورس كالا به ضرر توليدكنندگان داخلی است و موجبات رقابت های ناسالم 

را فراهم می آورد.
عضوکميسيونصنايعمجلس:

هدف دولت اصلا ارسال برنامه ششم به مجلس نبود

آغاز طرح 
مبارزه با لوازم خانگی قاچاق

طرحارشادیدولتبرایمبارزهباقاچاقلوازمخانگیدراستانتهران
ودرســطحفروشگاههایلوازمخانگیدرسهراهامينحضورآغازوبه

اصناففرصت۲هفتهایبرایجمعآوریکالایقاچاقدادهشد.
به گزارش تسنيم، طرح جمع آوری لوازم خانگی قاچاق از پنج شنبه با حضور 
بازرســان اتحاديه لوازم خانگی و اتاق اصناف در سه راه امين حضور و در خيابان 
ری تهران به عنوان مركز پخش و فروش لوازم خانگی به صورت ارشادی آغاز شد.

در روز اول مبارزه با قاچاق كالا هيچ  يک از بازرسان اتاق اصناف با جنس های 
قاچاق موجود بازار مصرف برخوردی نداشته و تنها تقاضای جمع آوری آنها توسط 

واحدهای صنفی را داشتند.
بازرس اتاق اصناف در بازرسی های انجام شده از يک واحد صنفی با ابلاغ اين 
طــرح دولت برای مبارزه با قاچاق كالا اظهار كرد: اتحاديه لوازم خانگی از ســتاد 
مبارزه با قاچاق كالا و ساير نهادهای ذی ربط اين مجوز را گرفته است تا اصناف 

به مدت 2٥ هفته بتوانند اجناس قاچاق خود را از مغازه ها خارج كنند.
در همين رابطه نائب رئيس اتحاديه لوازم خانگی بابيان اينكه دنبال خشكاندن 
ريشــه قاچاق لوازم خانگی هستيم گفت: اتحاديه اطلاعاتی مبنی بر اين دارد كه 
كالاهای قاچاق صبح ها كنار مغازه های لوازم خانگی سه راه امين حضور توسط ده ها 

خاور و وانت نيسان تخليه می شود.
مرتضــی ميری در اولين روز اجرای طرح مبارزه با قاچاق لوازم خانگی اظهار 
داشــت: هيچ كدام از اصناف بخش لوازم خانگــی تمايل يه فروش كالا قاچاق در 
واحدهای خود ندارند بلكه دغدغه آنها كالاهای بدون فاكتور موجود در واحدهای 

خود است.
وی افزود: برای رفع مشــكل به اين واحدها اعلام شده است كه برای اجناس 

خود فاكتور تهيه يا آنها را از مدنظر ديد جمع آوری كنند.
نائب رئيس اتحاديه لوازم خانگی ادامه داد: خودروها شامل چندين وانت نيسان 
و كاميون هستند كه كالاهای قاچاق را صبح ها در كنار مغازه های لوازم خانگی سه 
راه امين حضور و خيابان ايران در ميان افراد ناآگاه تخليه می كنند كه ما امروز در 

ميان اصناف آمده ايم كه اطلاعات لازم را به آنها بدهيم.
وی تصريح كرد: اتحاديه اطلاع دارد كه اين افراد به صورت سازمان يافته فعاليت 

می كنند اما اين افراد از اين كسبه نيستند.
با اين حال حضور امروز بازرســان صنفی در ميان اصناف سطح شهر تهران 
واكنش هايی به همراه داشت به طوری كه برخی از فروشندگان امكان ارئه فاكتور 
خريد به ماموران نداشتند و اذعان می كردند كه اين اجناس در شرايطی خريداری 
شده كه هيچ اجباری برای داشتن فاكتور وجود نداشته است و اكنون در شرايط 
ركــود بازار نمی توانند اجناس بــدون فاكتور خود را ظرف مدت 2 هفته يا حتی 

يک ماه به فروش رسانند.
بر اساس گزارش های ميدانی، يكی از كسبه خيابان امين حضور نيز دراين ارتباط 
می گويد: نمايندگی ها اجناس را به قيمت های بالايی در اختيار خرده فروشــان و 
پخش كنندگان قرار می دهد اين امر باعث می شــود كه برخی از مغازه داران خود 

اقدام به واردات اين محصولات كنند.
فرد ديگری كه گويی از كاسبان قديمی تر به حساب می آيد می گويد: برخی از 
مغازه های اين منطقه، اجاره های ٣٠ ميليونی تا 4٠ ميليون تومانی در ماه دارند 
و اجرای طرح مبازره با قاچاق كالا به اين شكل باعث زيرزمينی شدن بخشی از 
فعالين لوازم خانگی می شود. وی می افزايد: از سال گذشته با افزايش ميزان ماليات، 
كســبه زيادی مغازه های خود را تعطيل كرده و در عوض يک واحد مسكونی در 
خيابان هــای اطراف اجاره كرده و جنس خود را از آنجا به طرق مختلف از جمله 

شبكه های مجازی به فروش می رسانند.
پازوكــی بازرس اتحاديه لوازم خانگــی تهران كه دل پری دارد در اين باره به 
تسنيم می گويد: وقتی فردی جواز كسب گرفته است دولت بايد به آن جواز اعتبار 

دهد و آبروی وی را حفظ كرده و با آبروی كسبه اين صنف بازی نكند.
وی می افزايد: از زمانی كه موضوع مبارزه با قاچاق كالا مطرح شده شركت های 
واردكننده كالا قيمت های خود را بالا برده اند و لازم اســت دولت جلوی افزايش 

قيمت كالاهای اين شركت ها را بگيرد.
پازوكی می افزايد: دولت بايد در ابتدا به اين مشكلات رسيدگی كرده و بعد به 

كاسب جزء برسد در غير اين صورت انحصار درست می شود.

عضوکميسيونبودجه:

نمایندگان مجلس به قراردادهای جدید نفتی دسترسی ندارند
بودجه کميســيون عضــو
مجلسباانتقادازمحرمانهبودن
قراردادهــاینفتی،گفت:امکان
اينقراردادهادردسترس اينکه
وجود گيرد قرار نمايندگان همه

ندارد.
سيد محمد حسينی در گفت و گو 
با تســنيم، با انتقاد از محرمانه سازی 
قراردادهــای نفتی در كشــور اظهار 
داشــت: با وجــود اين نــگاه و عدم 
شفافيت، نگرانی و خطر تكرار قرارداد 
كرسنت و امثال آن وجود دارد كه اگر 
بيــش از مدت هايی كه مطرح شــده 
قراردادی منعقد شود نشان می دهد در 
حوزه نفت كشور سلامت حاكم نيست.
وی خاطرنشــان كــرد: آنچه كه 

مورد گلايه است نبود شفافيت است 
كه متاســفانه الگو را در دسترس قرار 
نمی دهند به طــوری كه هيچ يک از 
نماينــدگان مجلس الگــوی كلی را 
ندارند، البته شايد عده ای خارج از روال 
عادی به آن دسترسی پيدا كرده باشند 
اما امكان اينكه در دسترس همه قرار 

گيرد وجود ندارد.
حســينی با اشاره به اصول قانون 
اساســی تأكيــد كــرد: در رابطه با 
قراردادهای بين دو شركت صراحتی 
در كار نيست اما در مواردی كه قرارداد 
بين دو دولت به امضا می رسد، موضوع 

بايد به تصويب مجلس برسد. 
عضو كميسيون بودجه مجلس با 
اشاره به نقدهای موجود به قراردادهای 

نفتــی در كشــور گفت: متاســفانه 
چارچوب اين قراردادها از سوی دفتر 
مقام معظم رهبری و همينطور هيئت 
تطبيق مقررات كه زيرنظر رياســت 
مجلس قــرار دارد مورد انتقاد و ايراد 

قرار گرفته است.
حسينی بيان كرد: هدف دولت از 
اين قراردادها گرفتن مجوزی است كه 
طرف مقابل اكتشاف، سرمايه گذاری، 
استخراج و فروش يک ميدان را انجام 
دهد و از محل فروش به نسبت سنوات 
آتی ايران را شــريک كند كه مســير 

درستی نيست.
وی ادامه داد: قبلا در زمينه نفت 
دو نوع قرارداد داشــتيم كه يا بای بک 
انجام می شــدند يا به شكل متقابل و 

ما در قراردادهايی كه با شركت هايی 
مانند انی و شل داشتيم روند كار به اين 
شكل بود كه خودمان ميدان را كشف 
می كرديم و طرف مقابل سرمايه گذاری 
می كرد و به نفت می رسيد و عمليات 
استخراج مبنی بر اين بود كه ايران يک 
تعداد بشكه از نفت همين ميدان را به 

طرف مقابل می داد.
ولی  كرد:  خاطرنشــان  حسينی 
امروز شركت ها به سمت قراردادهای 
بيع متقابل نمی روند و طولانی شدن 
زمــان بازگشــت ســرمايه را مطرح 
می كنند به همين علت  به ســمتی 
رفته اند كه در اكثر قراردادهای منعقد 
شــده طرف مقابل می گويد عمليات 
اكتشــاف، اســتخراج و حتی فروش 

را خــودم انجام می دهــم و برای اين 
ســرمايه گذاری يک تعداد بشــكه از 
زمان استخراج و فروش به شما تحويل 
می دهم كه مجلــس تصويب كرده و 

اجرا می شود.
نماينده مردم تفــرش، فراهان و 
آشــتيان گفت: مجلس معتقد است 
براساس »آی پی سی« منافع زيادی را 

به طرف مقابل می دهيم.
حســينی عنوان كرد: اگر امروز 
ما نيازمند هستيم بدون شک به اين 
علت است كه در حوزه سرمايه گذاری 
نفت اشــتباه عمل كرده ايم كه تنها 
٥٠ درصد آن مربوط به كمبود منابع 
است و ٥٠ درصد آن ناشی از مديريت 

غلط است.

وی بيان كرد: وقتی مكان اكتشاف 
مشخص است نياز به اكتشاف نيست 
و طرف مقابل هزينه ای صرف كشف 
نمی كنــد و با هزينــه اندكی به نفت 
می رسد و اين درحالی است كه ساليان 
سال اين نفت را برده و از اين رو قرارداد 

را به بالای 2٥ سال می برد.
اين نماينــده مجلس اضافه كرد: 
آنچه كه مشــهود است اينكه شرايط 
اقتصادی ما آنقدر بحرانی نيســت كه 
برای حل مشكلات امروز كشور منافع 
ميان نسلی خود را به تاراج بگذاريم بلكه 
اعتقاد ما اين است كه نفت يک سرمايه 
ميان نسلی محسوب می شود نه درآمد 
و اجازه نداريم آن را برای مشــكلات 

كنونی كشور هزينه كنيم.

مديرعاملشرکتآبوفاضلاباستانتهرانگفت:تهرانظرفيت
پذيرشچنينجمعيتزيادیرانداردوبهخاطرمصارفبيشازحدسالانه
حدود600تا700ميليونمترمکعبازحوضههایديگرآبواردمیکنيم.

به گزارش فارس، محمد پرورش در حاشيه آيين گشايش نخستين نمايشگاه 
ويدئونگار دفاع مقدس »حماسه استمراری« مركز مقاومت بسيج وزارت نيرو  در 
جمع خبرنگاران در خصوص فرونشست های زمين در تهران گفت: در گذشته نيز 
اين فرونشست ها در بخش مترو اتفاق افتاده است، اما برخی تمام تقصيرها را به 
گردن شركت آب و فاضلاب می اندازند؛ در تهران حدود ١٠ هزار كيلومتر لوله آب 
وجود دارد، چرا تمام نشست های زمين فقط در محدوده حفاری مترو انجام می شود.

وی با بيان اينكه برخی علت فرونشســت را برداشــت از آب های زيرزمينی 
می دانند، گفت: واقعيت اين اســت كه تهــران ظرفيت پذيرش چنين جمعيتی 
را ندارد و به خاطر مصارف بيش از حد جمعيت كلانشــهر تهران، ســالانه حدود 

6٠٠ تا 7٠٠ ميليون مترمكعب از حوضه های ديگر آب وارد می كنيم و آبی را كه 
هم اكنون از سفره های زيرزمينی برداشت می كنيم نيز بر اساس تخصيص است.

پرورش تصريح كرد: اين نكته را فراموش نكنيم كه بحث نشســت زمين در 
گذشته بوده، هست و خواهد بود و بايد همه سازمان های شهری مراقبت كنند و 
پاسخگو باشند.مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان تهران با بيان اينكه بحث 
فرونشست زمين در حيطه وظايف سازمان هايی همچون محيط زيست، سازمان 
آب و شهرداری قرار دارد، گفت: اين موضوع بحث كلانی است كه شهرداری برای 
برداشت آب مجاز يا غيرمجاز و همچنين مباحث مربوط به كشاورزی كه مباحث 
كلانی است و 4 يا ٥ وزارتخانه و سازمان را دربر می گيرد و نياز به بررسی، تحقيق 
و همفكری دارد و همه سازمان ها و وزارتخانه های مسئول موظف به پاسخگويی، 

پيگيری و حل اين مشكل هستند.
پرورش با بيان اينكه آبياری فضای سبز تهران از چاه ها يک رويه غلط است، 

گفت: برای اين كار بايد فاضلاب شهری مجدد به چرخه استفاده بازگردد  و برای 
آن از پساب تصفيه شده استفاده كرد.

وی با اشــاره به خبرســازی های اخير درباره وضعيت آب تهران گفت: ما با 
مردم شــفاف هستيم، اگر شــخصی يا ارگانی ادعا می كند كه آب تهران آلودگی 
دارد می تواند از طريق آزمايشگاه و با ادله به ما بگويد كه آب تهران آلوده است و 

به صرف برداشت شخصی اذهان عمومی را تشويش نكند.
مديرعامل آبفای اســتان تهران با تاكيد بر اينكه تمام لوله های استفاده شده 
در تهران چدنی و سه برابر قيمت لوله  های پلی اتيلن است، گفت: در زمان حاضر، 
در تمام اروپا از لوله های چدنی استفاده می شود، زيرا 2٠٠ سال عمر مفيد دارند.
پرورش با اشاره به ادعای برخی كه ادعا می كنند پرت آب تهران به اندازه سد 
لتيان اســت، گفت: ميزان آب بدون درآمد تهران 2٣ تا 24 درصد است كه فقط 

١٠ درصد پرت آب در شبكه آن هم در شبكه ١٠ هزاركيلومتری تهران است.

مديرعاملشرکتآبوفاضلاباستان:

تهران به دلیل مصرف بالای آب شرب ظرفیت پذیرش جمعیت زیاد را ندارد
معاونســازمانحمايتگفت:ظرفمدتيکماه،درمردادواوايل
شهريورامساليکهزارو8۲8پروندهبهارزشبيشاز816ميليونتومان

برایمتخلفانبازارشکرتشکيلشد.
سيد داود موسوی در گفت وگو با خبرگزاری تسنيم اظهار كرد: برای نظارت بر 
بازار شكر 6٠ هزار و ٥١2 مورد بازرسی در خصوص گران فروشی شكر از واحدهای 
صنفی خرده فروشی و بنكداری انجام و در اين خصوص هزار و 828پرونده تشكيل 
شد.وی افزود: براساس آخرين آمار موجود با اقدامات نظارتی و بازرسی های انجام 
شــده از تاريخ پنجم مرداد تا پنجم شهريور ســال جاری، در يک ماه، به ارزش 
8١6ميليون و 2٣2 هزار تومان پرونده تخلف تشكيل شد. معاون نظارت بر كالاهای 
مصرفی سازمان حمايت ادامه داد: بازرسان حوزه اصناف و سازمان های صنعت معدن 
و تجارت اســتان ها در مجموع از 6٠ هزار و ٥١2 مورد واحد صنفی، بسته بندی، 
توليد و عمده فروش و بنكداران شكر، هزار و 828 پرونده تشكيل داده اند.موسوی 
تصريح كرد: با توجه به اينكه در حال حاضر بهره برداری از كارخانه های چغندرقند 
آغاز و در كنار آن شكرهای وارداتی نيز به كارخانه ها حمل شده است و عرضه ها در 
بورس نيز بايد به صورت فوری صورت گيرد.وی در پايان گفت: زمان تحويل شكر 
به افرادی كه قبلًا به صورت ســلف خريداری كرده اند فرا رسيده و روند صعودی 

متوقف و بازار متعادل تر شده است كه اميدواريم اين روند ادامه يابد.

براساسگزارشیکهبانکمرکزیازاقتصادخانوارمنتشر
کردهاستبيشاز۲6درصدخانوارهاهيچفردشاغلیندارند.

به گزارش تســنيم، در تازه ترين گزارشی كه از طرف بانک مركزی 
درباره اقتصاد خانواده ايرانی برای سال 94 منتشر شده، مشاهده می شود 
26/4 درصد خانوارهای ايرانی هيچ فرد شــاغلی ندارند. بر مبنای اين 
گزارش در ٥٥/7 درصد خانوارها فقط يک فرد شــاغل وجود دارد. در 
١4/7 درصد خانوارها دو نفر و در ٣/2 درصد خانوارها  سه نفر يا بيشتر 

شاغل هستند.
در اين گزارش همچنين به توزيع خانوار شــهری برحســب اجاره 
تمليكی بودن مســكن نيز اشــاره شده اســت كه بر اين اساس 2/2٥ 
درصد خانوارهای شــهری در مسكن اســتيجاری سكونت دارند و 6٥ 
درصد خانه ها مالک نشــين است و بقيه خانوارها در خانه های رايگان يا 

سرايداری ساكن هستند.
گفتنی است آمارها نشان از آن می دهد كه تعداد بيكاران در كشور 
به هشت ميليون نفر رسيده و درخواست ها از دولت برای تلاش در جهت 
رفع مشكلات معيشتی هر روز بيشتر می شود. آمار بانک مركزی نشان 

می دهد 26/4 درصد مردم فقط با يارانه زندگی می كنند.

رويترزاعلامکرد:باعدمافزايشنرخبهرهازســویبانک
مرکزیآمريکا،ارزشجهانیدلاربهکمترينميزانخوددرچهار

هفتهگذشتهرسيد.
به گزارش فارس به نقل از رويترز، روز گذشــته بانک مركزی آمريكا 
بعد از جلسه ماه سپتامبر بيانيه ای صادر كرد كه حاكی از اين بود اين بار 
نيز بانک مركزی نرخ بهره را در آمريكا افزايش نداده است. عدم افزايش 
نرخ بهره از ســوی بانک مركزی اين كشــور حاكی از اين است كه رشد 
اقتصادی و شاخص های اقتصادی در حدی نبوده كه اين نهاد بانكی اقدام 
به افزايش نرخ بهره بكند. نرخ بهره در هر كشوری به عنوان ابزار تنظيم 

سياست های مالی و اقتصادی محسوب می شود.
با اعــلام اين خبر ارزش دلار در بازارهای جهانی به شــدت كاهش 
يافت و به كمترين ميزان چهار هفته گذشــته رسيد. هر دلار آمريكا در 
مقابل ١٠٠/١ ين ژاپن معامله شد؛ همچنين شاخص دلار كه ارزش دلار 
را نسبت به 6 ارز مهم خارجی برآورد می كند به رقم 9٥/٣7٣ رسيد كه 

ضعيف ترين رقم از ١6 سپتامبر است.

معاونبرنامهريزیســازمان
از راهداریوحملونقلجادهای
آغازقطعيارانهسوخت64هزار
خودرویحملونقلعمومیبدون

بيمهشخصثالثخبرداد.
به گــزارش خبرگزاری فارس به 
نقل از پايــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، شهرام آدم نژاد گفت: طرح 
تخصيص سوخت براساس پيمايش به 
ناوگان حمل و نقل عمومی كشور بر 
اساس مصوبه  هيئت  وزيران از اول مهر 
ســال 94 آغاز شد و تاكنون عملكرد 

بسيار خوبی داشته است.
وی افــزود: در ماه های گذشــته 
به خودروهای نــاوگان حمل و نقل 
عمومی كشور كه از گازوئيل يارانه ای 
استفاده می كنند هشدارهای بيمه ای 
در جايگاه های سوخت داده شده است.

آدم نــژاد گفت: در حــال حاضر 
حــدود 64 هزار دســتگاه خودروی 
نــاوگان حمل و نقل عمومی كه فاقد 
بيمه نامه معتبر شخص ثالث هستند 
در فهرست خاكســتری قرار دارند و 
هنگام سوخت گيری با پيغام خطای 

بيمه مواجه می شوند.
معــاون برنامه ريــزی ســازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای كشور 
گفت: بــا توجه به اطلاع رســانی در 
چند ماه اخير، اين عده از اول مهرماه 
امكان استفاده از سوخت يارانه ای را 

از دست داده اند.
آدم نژاد افزود: مالكان اين خودروها 
می توانند در نخستين فرصت بيمه نامه 
شــخص ثالث را تهيه و بــا مراجعه 
به دفاتر پليس +١٠ كارت ســوخت 
خود را از فهرســت خاكستری خارج 

كنند تا بتوانند از ســوخت يارانه ای 
استفاده كنند.

وی گفت: خودروهايی هم كه بيمه 
معتبر دارند اما بــا اين پيغام مواجه 
می شوند، می توانند با مراجعه و ارائه 
مدارك به دفاتر پليس+١٠ از فهرست 

خاكستری خارج شوند.
آدم نژاد افــزود: حدود چهار هزار 
و 6٠٠ خــودروی حمل ونقل عمومی 
كشور نيز در هنگام سوخت گيری با 
پيغام هشدار بيمه ای مواجه می شوند 
كه مالــكان آنها يک ماه مهلت دارند 
بيمه نامه معتبر شــخص ثالث تهيه 
كننــد و بعــد از مراجعه بــه مراكز 
پليس +١٠، اطلاعــات بيمه خود را 

اصلاح كنند.
معــاون برنامه ريــزی ســازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای كشور 

با اشــاره به صرفه جويــی در مصرف 
گازوئيــل با اجرای طــرح تخصيص 
سوخت براســاس پيمايش به واگان 
حمل ونقل عمومی كشــور ادامه داد: 
از زمان اجرای اين طرح در يک سال 
گذشته تاكنون به طور متوسط روزانه 
هشت ميليون ليتر در مصرف سوخت 

صرفه جويی شده است.
آدم نــژاد تصريح كرد: براســاس 
تخصيص  كارگروه طــرح  تصميــم  
سوخت قرار شــد طبقه بندی قديم 
خودروهای مسافری شامل سه طبقه 
خودروهــای تا 2٠ نفــر، 2١ تا 4٠ 
نفــر و بيش از 4٠ نفر به طبقه بندی 
جديد شامل خودروهای حمل مسافر 
تــا 9 نفر، ١٠ تا ١٥ نفــر، ١6 تا 26 
نفــر، 27 تا 4٠ نفــر و بالای 4٠ نفر 

تقسيم بندی شود.

رئيساتحاديهمشاوراناملاكگفت:قيمتمسکننهتنهاتاپايان
امسالبلکهتاتابستانسالآيندهنيزرشدنخواهدکردچراکهظرفيت

افزايشقيمتوجودندارد.
حسام عقبايی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در خصوص اينكه كارشناسان و 
فعالان حوزه مسكن چه پيشنهادی می توانند برای كمک به بخش مسكن و خروج 
مسكن از ركود به دولت داشته باشند اظهار كرد: به عنوان فعال اقتصادی و موافق 
ارائه تســهيلات به دولت پيشنهاد می كنيم كه ابتدا زمان بازپرداخت اقساط را از 
١2 سال بالاتر ببرند و نرخ سود و سقف بازپرداخت اقساط ماهانه را كاهش دهند.

وی در پاسخ به اين سؤال كه مدير عامل بانک مسكن اعلام كرده كه تک رقمی 
شدن سود بازپرداخت تسهيلات 8٠ ميليونی پايان كار است و اين نرخ های جديد 
حداقل نرخ سود است، گفت: دولت بايد منابع مالی بيشتری را به بخش مسكن 

تزريق كند و به سمت ايجاد بانک های توسعه ای حركت كند.
رئيس اتحاديه مشــاوران املاك با بيان اينكه دولت آينده از هر طيفی بايد 
مديريت زمين، توليد مسكن و اجرای مسكن اجتماعی را در دستور كار خود قرار 

دهد، اظهار داشت: با يک فرمول نمی توان مشكل مسكن راحل كرد.
عقبايی در پاسخ به اين سؤال كه با توجه به افزايش برخی هزينه های مرتبط 
با افزايش قميت تمام شده مسكن مثل هزينه انشعاب برق و يا مصالح ساختمانی 
می توان گفت كه قيمت مسكن افزايش خواهد يافت، گفت: اينكه بگويند افزايش 
هزينه نصب انشعاب برق، صدور پروانه های ساختمانی و يا مصالح ساختمانی بر 
قيمت تمام شــده مســكن تأثيری نخواهد داشت يک تصور غلط است اما به هر 
حال قيمت مســكن با اين وضعيت نه تنها تا پايان امســال بلكه تا تابستان سال 

آينده نيز افزايش نخواهد داشت.
وی به در پيش بودن انتخابات رياست جمهوری و شورای شهر اشاره كرد و 
ادامه داد با توجه به در پيش بودن انتخابات رياست جمهوری و شورای شهر در 
اوايل ســال آينده قطعاً بازار مسكن از يک بازار آرامی برخوردار خواهد بودو اين 

انتخابات نمی تواند بازار مسكن را ملتهب كند.
عقبايی در خصوص وضعيت معاملات مسكن در شهريور ماه گفت: در شهريور 
ماه سال جاری ١٥ هزار و ٣72 مورد قرارداد اجاره در شهر تهران به ثبت رسيده 
است كه نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود ١7 درصد رشد را تجربه كرده است.
وی افزود: با توجه به رشد ميزان معاملات مسكن در تهران پيش بينی می شود 
تا اواخر پاييز رشد معاملات مسكن به شهرهای بزرگ و مراكز استان ها و سپس 

شهرهای كوچک تسری پيدا كند.
رئيس اتحاديه مشاوران املاك گفت: ورود به دوران پيش رونق در شش ماهه 
دوم نيز به معنای افزايش قيمت نيســت چرا كه ظرفيت افزايش قيمت مسكن 

در كشور وجود ندارد.

معاونسازمانحمايتخبرداد
تخلف 816 میلیون تومانی در بازار شکر 

طی یک ماه

براساسگزارشبانکمرکزی
یک چهارم خانوارهای ایرانی

 نان آور ندارند

باعدمافزايشنرخبهرهدرآمريکاصورتگرفت
سقوط ارزش جهانی دلار 

به کمترین میزان در 4 هفته گذشته

رئيساتحاديهمشاوراناملاك:
قیمت مسکن

 تا تابستان آینده رشد نخواهد کرد

عضوکميســيونانرژیمجلسشــورایاسلامیگفت:
متاسفانهبرخیازپتروشيمیهاوشرکتهایوابستهبهآن
کارگرانرااخراجمیکنندکهدراينشــرايطکارناپسندو

غيرانسانیاست.
علی گلمرادی در گفت وگو با خبرنگار تسنيم اظهار داشت: بر اساس 
شواهد و گزارش های واصله، برخی از پتروشيمی ها و شركت های وابسته 
به آن، كارگران و كاركنان تحت امر خود را به بهانه كاهش فعاليت های 
كاری اخــراج می كنند. اين گونه اتفاقات به دليل وضعيت نابســامان 
اقتصادی و نبود شغل برای جوانان كاری بس ناپسند و غيرانسانی است.
عضو كميسيون انرژی مجلس شورای اسلامی بيان كرد: از طرفی 
ضرورت اعمال اقتصاد مقاومتی به مفهوم توسعه فضاهای كسب و كار 
و توسعه اشــتغال به جای ركود، اخراج كاركنان جای بسی تاسف و 
نگرانی داشته به نوعی بيانگر كم توجهی مديران و مسئولين ذی ربط 
در اين زمينه است. گلمرادی گفت: به مسئولين پتروشيمی های منطقه 
ماهشــهر و بندر امام خمينی متذكر می شوم در اين رويه تجديدنظر 
كنند و از هرگونه اخراج به بهانه های واهی و ســهل انگاری در توسعه 

فعاليت های اقتصادی و صنعتی به جد خودداری شود.

عضوکميسيونانرژیمجلس:
اخراج کارگران پتروشیمی

 غیرانسانی است

معاونسازمانراهداریاعلامکرد

آغاز قطع یارانه سوخت برای 64 هزار خودروی عمومی

خطاببهرئيسجمهورمطرحشد

مخالفت مدیران اتحادیه های صنفی با خروج محصولات پتروشیمی از بورس کالا


